
 

 

 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 

as 21. oktober 2024 

 

Bestyrelsesmøde mandag den 21. oktober kl. 19.00-21.00 hos Irene 
Til stede: Claus, Taghrid, Jens, Irene, Anita og Mette og Esben 
Afbud: ingen 
 
Referat 

1. Valg af ordstyrer: Esben 

2. Valg af referent Anita  

3. Godkendelse af dagsorden: Godkendt 

4. Opfølgning på seneste møde, jf. https://www.aaol.dk/bestyrelse. Bilag 

Å’et mangler stadig lys. 

Filmen er rettet til 

Promovering af film til ejendomsmægler sker. 

5. Hvordan sikrer vi at vi får konkluderet på vores diskussioner? Opfølgning på seneste mødes 

referat om helhedsplan. Indstilling: 

- Dagsorden strammes (formandskab) så mødedeltagerne kan se, hvad der skal besluttes 

- På mødet har vi alle et ansvar for at det bliver tydeligt, hvad der konkluderes i denne 

rækkefølge: 

1. Ordstyrer 

2. Referent, som spørger hvis tvivl 

3. Formand, som spørger hvis tvivl 

4. Øvrige deltagere, som spørger hvis tvivl 

 

Dagsordenen skal lægge op til at vi hver især kan forberede os og referent og ordstyrer skal 

være skarpe på, hvad der konkluderes og alle læser referatet grundigt. Der skal også besluttes 

en ansvarlig for det, der skal gøres. Referatet bør være kort og klart. 

6. Helhedsplan, fortsat diskussion. Skal vi bede kommunen sætte gang i en helhedsplan for 

området? 

Jens havde udsendt materiale om Gundsømagles erfaringer. 

Gundsømagles færdige plan kan ses på dette link 

Her kan man også læse nærmere om processen  

Gundsømagles plan er relativ omfattende, men kommunen er ansvarlig for en hel del af 

arbejdet. Kommunen lægger et forum op, hvor alle i området kan komme med forslag og 

kommentere. Kommunen indkalder, forhåbentlig via e-boks. Vi kan supplere med Facebook og 

plakater i lygtepæle mm. Der kom ca. 150 forslag i Gundsømagle. 

Vi beslutter, at vi gerne vil have en plan som omfatter hele landsbyrådets område. Der spørges 

til om Herringløse og Hvedstrup bør tages med. Irene tænker det er et af hovedformålene med 

en helhedsplan at få de mindre byer med. Jens påpeger at der er mange områder, der har 

betydning for alle byer, såsom natur og kollektiv transport. Området har fælles skoledistrikt, 

trafikudfordringer og sportsfaciliteter.   

Vi beslutter at vi gerne vil sætte gang i en helhedsplan, og vi lægger op til at Hvedstrup og 

Herringløse inviteres med. Jens er ansvarlig for at give besked til kommunen og kontakte 

Landsbyrådet i Herringløse. 

https://www.aaol.dk/bestyrelse
https://viskaber.roskilde.dk/da-DK/projects/gundsoemagle/6
https://viskaber.roskilde.dk/da-DK/projects/gundsoemagle/6


 

7. Natbus 91N. Dagbladet har skrevet at det er et forslag fra Region Hovedstaden at omlægge 

ruten så den følger 600S. Det afventer vi kommunens reaktion på (de betaler til bussen). Jacob 

Søegaard har undersøgt sagen med den ansvarlige direktør, Martin Holgaard, som oplyser at 

kommunen IKKE har fået nogen henvendelse, hvorfor man går ud fra at 91N fortsætter som 

hidtil i 2025. Det indstilles derfor, at Landsbyrådet ikke foretager sig yderligere. 

Vi gør ikke mere nu, men skal vi være opsøgende, fx en gang om året? Esben som formand for 

trafikudvalget er ansvarlig for at afklare hvordan og hvornår vi kan følge op.  

8. Forsikring. Bestyrelsen har ifm. etablering af Kildemoseparken tegnet en ansvarsforsikring hos 

Tryg, som dækker hvis brugere/besøgende kommer til skade (bilag). Vi har derimod ikke 

(længere) nogen forsikring der dækker hvis frivillige kommer til skade. På dagsorden efter 

ønske fra Claus, som ønsker en afklaring af om vi har de rigtige forsikringer. 

Jens har talt med vores forsikringsselskab Tryg for at afklare den nuværende dækning og evt. 

tilkøb. Man kan ikke dække frivillige, som udfører ”forventelige aktiviteter” som at lave kaffe og 

slå græs. Her henvises til egen ulykkesforsikring. Det eneste de kunne komme på at foreslå 

yderligere, var en bestyrelsesansvarsforsikring. 

Mange af vores nydanskere har formentlig ingen ulykkesforsikring, hvilket kan være et 

problem. De fleste frivillige vil dog være dækket af deres egen ulykkesforsikring. Vi bør passe på 

med hvem vi sætter til farligere ting og så må vi finde os i at det ikke er muligt at få en 

forsikring, der dækker.   

Beslutning: Vi tegner ikke yderligere forsikring, men gør løbende vores frivillige opmærksom på 

at vi ikke har nogen forsikring, der dækker deres evt. skader.  

9. Fjernvarme 

Ifølge FORS’ hjemmeside har tilslutningen længe stået stille på 33 % i vores område, også 

selvom vi ved at den ene af BOSJ’s afdelinger (Åbakkevænge) har besluttet sig for tilslutning. 

Der er således stadig meget langt til 70 %. Ønsker bestyrelsen, at vi gør en indsats for yderligere 

tilslutning? 

Roskilde Kommune står nu for at gøre opmærksomme på tilbuddet og der sker ikke rigtig 

noget. Irene kontakter Boligselskabet Sjælland og spørger om de har husket at gøre Fors 

opmærksom på at Ågerupvænge gerne vil være med.  

Vi beslutter, at vi ikke gør mere ved det.  

10. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper 

a. Formand og næstformand 

i. Frivillig fredag 

Vi var 4 afsted. Der var oplæg om frivillige i generationer og geografisk. Der er 

ikke forskel på hvor meget man vil hjælpe. De unge vil det de er interesserede i 

og påtager sig ikke gerne opgaver blot for fællesskabets skyld. De unge vil 

gerne have indflydelse, når de engagerer sig. Vi har unge med både til e-sport, 

minijul, kildemosefesten.  

ii. Fællesbladet. Vi har bidraget med artikler om Foredrag fra AU, Nehru på besøg, 

juletræstænding og minijul Lillejuleaften. Bladet er netop kommet fra tryk 

iii. Jørgen Jakobsen har klaget til forvaltningen over de nye chikaner på Ågerupvej. 

Han mener de er usikre for cyklister.  

iv. Kommunens udvalg for Klima og miljø har 12.9 besluttet at iværksætte en 

forundersøgelse af det projekt om grøn kile mellem Gundsømagle Sø og 

Roskilde Fjord som vi var med til at bakke op om ifm. med høring om klimaplan. 

Forundersøgelsen skal undersøge projektets ”potentialer, økonomi og lokale 

opbakning” 



v. Mette har nu fået adgang til Landsbyrådets konto i Arbejdernes Landsbank 

samt til aaol.kasserer@gmail.com. Hun mangler i skrivende stund endnu at få 

adgang til vores MobilePay (formentlig Klaus) og Mailchimp (Jens). Klaus 

kontaktes og hvis det ikke lykkes for ham at ændre det, så kontaktes Danske 

Bank. Mette og jens er ansvarlige 

b. Trafikudvalg. Esben. Intet nyt udover natbussen, jf. ovenfor 

c. Aktivitetsudvalg. Irene 

Det fungerer godt, der er mange med, som gerne hjælper til. Der var 50 fremmødte til 

arrangement i Salvadparken. Foredrag om Præsten og spionen er tæt på udsolgt (50) 

d. Etnisk Forum. Irene 

Livet fungerer for de etablerede nydanskere. Der er en ny ukrainsk familie i området og  

Irene hjælper datteren med at lære dansk og at komme til at gå i skole i området og 

lære andre unge i området at kende. Måske kan klubben bruges. 

e. Kildemoseparkudvalget. Jens 

Der sker ikke noget særligt. 

f. Kirken. Anita 

Vi er spændt på hvordan samarbejdet kommer til at foregå, nu hvor menighedsrådet 

får ny formand.  

g. Møde om Himmelev Skov. Claus 

Der blev vist rundt og der blev spurgt efter forslag. Der kom mange forslag, blandt 

andet shelter og naturtoilet mm. Der er ikke mulighed for at parkere. Og vindmøllen 

kan larme lidt. Næste møde er d. 13.november. Jens og Daniel tager med. 

11. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status 

Vi har en bankbeholdning på 42.000 kr. Vi har 33000 kr. til gode hos Friluftsrådet. 

Bilag: Status for regnskab oktober 2024 

a. Skilte for gang og cykelruter. Revideret budget 69.300 er opbrugt. Susanne har holdt 

møde med Mette om færdiggørelse af regnskabet, hvorefter det indsendes til 

Friluftsrådet. Vi regner med at regnskabet sendes afsted hurtigt med dokumentation 

for arbejdet (Jens og Susanne) 

b. Forbedring af publikumsfaciliteter, Gundsømagle Sø. Bevilget 100.000 (Kommunen). 

Brugt 90.249 ifølge Jens’ optegnelser. Sidste midler bruges på bænksæt og opgaver til 

børn. Risgærdet er flyttet på grund af brandfare fra bålet  

c. Integrationsaktiviteter 2024. Bevilget 9.550 (Kommunen). Der er en lille sum tilovers, 

Irene opfordres til at bruge pengene.  Irene 

d. Egne midler 

e. Medlemstal (fornyelse af kontingent). Vi har fået et nyt medlem.   

12. Evt., herunder næste møde den 22. november kl. 17- (julefrokost) 

Næste møde:  hvem vil være vært? Det vil Mette gerne. Gundsølillevej 48 

Dagsorden: cykelsti langs Slæggerupvej. 

Mad og drikke: hver har en ret med. Nærmere følger fra Irene 

 

Venlig hilsen, Irene og Jens 

mailto:aaol.kasserer@gmail.com

